

Assessment and Prospective for Libyan International Medical University Journal: New Phase of Development

By: The Editorial Board of the Libyan International Medical University Journal.

The Libyan International University published its electronic scientific journal (LIMUJ) in March 2016, looking forward to achieve the following goals:

1. Encouraging scientific research in Libya and addressing local issues with an international vision
2. Stimulate young researchers and enhance their ability to write scientifically and support their conceptions and contributions to the dissemination of knowledge
3. Publishing articles in Arabic (mother tongue) and English (the language of international scientific publishing) languages, to consolidate the role of the Arabic language in learning and creativity
4. To confirm the global competitive advantages by applying the standards of decent ethical scientific publishing.

During LIMUJ's short and rich career in the past two years, the journal has achieved the following:

1. The continuous growth in the number of articles submitted to the LIMUJ for publication as well as the improvement of the quality of published articles. In the past two years, the total number of papers received was 110. The requirements for reviewing were met with only 51 articles, of which 31 articles were accepted after the approval of our reviewers with 60.8% acceptance
2. The average length of time that the article passed from the date of receipt to the publication was approximately 82 days. The main reasons for this relative delay were several including the limited number of experienced and volunteer reviewers at the foundation stage of the magazine. Moreover, the editorial team provided means of support and advice for authors and researchers to develop their abilities in scientific writing and thus improving the quality of their presentations in line with the objectives of the journal
3. We were able to obtain the international digital object identifier, which determines the contents of each material published and provides a continuous link to their website. In addition, the journal received the International Standard Serial Number, which is used to identify publications or electronic journals
4. Indexing the journal with many international scientific research engines such as DOAJ, Google Scholar, BASE, CrossRef, and so on

5. Expanding the Editorial Board of LIMUJ by international scientists from different disciplines in the field of medicine from various international universities to provide advices and directions for the development and updating of the journal in line with its basic objectives
6. One of the latest achievements of LIMUJ is the contract with the international publishing house (Medknow, Wolters Kluwer) to oversee the editing and publication of the journal. This collaboration will establish the principle of professionalism and increase the scope of LIMUJ and its spread globally, and here we start with the first day of 2018 with this brief editorial report.

We are confident that we are developing to enrich the experience of LIMUJ and to achieve its objectives in verifying the quality of its scientific publications to become one of the leading journals in scientific publishing. We look forward to your support and contributions for better future.

With the best greetings of the editorial team to you for a successful and productive 2018.

Abdalla Salem Elhwuegi

On behalf of the Editorial Board of LIMUJ, Benghazi, LIBYA

Address for correspondence: Prof. Abdalla Salem Elhwuegi, Chief editor, Libyan International University, Kairawan Street, Al-Fwaihat, Benghazi, LIBYA.
E-mail: abdalla.hwuegi@limu.edu.ly

This is an open access journal, and articles are distributed under the terms of the Creative Commons Attribution-NonCommercial-ShareAlike 4.0 License, which allows others to remix, tweak, and build upon the work non-commercially, as long as appropriate credit is given and the new creations are licensed under the identical terms.

Access this article online	
Quick Response Code: 	Website: http://journal.limu.edu.ly
	DOI: 10.4103/LIUJ.LIUJ_1_18

How to cite this article: Elhwuegi AS. Assessment and prospective for Libyan international Medical University Journal: New phase of development. Libyan Int Med Univ J 2018;3:1-2.

Received: 04-01-2018 **Accepted:** 04-01-2018 **Published:** 05-04-2018

ملخص باللغة العربية

إفْتِتَاحِيَّة

تقييم ومستقبل مجلة الجامعة الليبية الدولية مرحلة جديدة للتطور

بقلم: هيئة تحرير المجلة

أصدرت الجامعة الليبية الدولية مجلتها العلمية الإلكترونية المحكمة (LIMUJ) بتاريخ مارس 2016م متطلعة الي تحقيق الأهداف التالية:

- [1] تشجيع البحث العلمي في ليبيا، والتطرق الى القضايا المحلية بروية دولية.
- [2] تحفيز الباحث الشباب المبتدئين وتعزيز قدرتهم على الكتابة العلمية، ودعم ابداعاتهم ومساهماتهم في نشر المعرفة.
- [3] النشر باللغتين العربية (اللغة الأم) والإنجليزية (لغة النشر العلمي العالمية)، من أجل تأصيل دور اللغة العربية في التعلم والإبداع.
- [4] تأكيد استحقاقات التنافسية العالمية بتطبيق معايير النشر العلمي الأخلاقي الجيد.

هذا وخلال مسيرتها القصيرة والغنية في ذات الوقت تمكنت المجلة خلال السنتين الماضيتين من تحقيق التالي:

- [1] النمو المستمر في عدد المقالات المقدمة للمجلة للنشر وكذلك تحسن نوعية المقالات المنشورة. حيث تم خلال السنتين الماضيتين استلام إجمالي عدد 110 ورقة علمية، تحققت شروط النشر فقط في عدد 51 مقالة عرضت على المحكمين حيث تم قبول عدد 31 مقالة بعد التحكيم بنسبة قبول 61.8%، وهي تلك التي ظهرت تباعا في منشورات المجلة حتى تاريخه.
- [2] معدل المدة الزمنية التي مرت بها المقالة من تاريخ الاستلام الي النشر 82 يوما تقريبا، حيث كانت الأسباب الرئيسة في هذا التأخير النسبي إلى عدة أسباب منها محدودية عدد المحكمين من ذوي الخبرة والمتطوعين مع هيئة التحرير في المرحلة التأسيسية للمجلة، وكذلك محاولة هيئة التحرير تحسين عرض المقال عبر تقديم وسائل الدعم للمؤلفين والباحث بغية تنمية قدراتهم في الكتابة العلمية ومن ثم تحسين نوعية المادة المعروضة بما يتوافق مع أهداف المجلة.
- [3] تمكنا من الحصول على معرف الوثيقة الرقمي الدولي (DOI-) الذي يحدد محتويات كل مادة من المواد المنشورة ويقدم وصلة مستمرة لموقعها على شبكة الإنترنت. وعلاوة على ذلك، تحصلت المجلة على الرقم التسلسلي المعياري الدولي (ISSN) الذي يستخدم لتعريف المطبوعات أو الدوريات الإلكترونية.
- [4] إدراج المجلة في العديد من محركات البحث العلمية العالمية.
- [5] توسيع قاعدة محرري المجلة بإضافة محررين عالميين من ذوي التخصصات المختلفة في المجال الطبي في جامعات عالمية مشهورة، وذلك لتقديم النصح والمشورة من أجل تطوير وتحديث المجلة بما يتلاءم مع أهدافها الأساسية.
- [6] ولعل من آخر إنجازات المجلة هو التعاقد مع دار النشر الدولية ميدنو Medknow والتابعة لشركة النشر الدولية Wolters Kluwer للإشراف على عمليات تحرير ونشر المجلة مما يأصل مبدأ الاحترافية المهنية ويزيد من سعة انتشارها عالميا، وها نحن نبدأ مع أول يوم لسنة 2018م بهذه النبذة المختصرة عن المجلة.

نحن على يقين بأننا ننتظر حثيثا لإثراء تجربة المجلة وتحقيق أهدافها ونتحقق من جودة المواضيع العلمية المنشورة بها لتصبح أحد المجلات الرائدة في النشر العلمي. نحن نتطلع إلى دعمكم ومساهماتكم للوصول معاً إلى أفق أرحب.

مع تحيات فريق تحرير المجلة، دمتم بخير.